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Jelen vannak: 
 
A bizottság részéről: 
Dr. Sípos Mihály elnök 
Csákvári Antal 
Gálfi Antal tag 
Bognár Ignácné külső szakértő tag 
Varga Pál külső szakértő tag 
Flaskay Miklós külső szakértő tag 
 

Hiányzik: 
Láng András tag 
 
A hivatal részéről: 
Társy József irodavezető 
Dr. Juhászné Dr. Krecz Erzsébet 
 
Meghívott 
Balogh László 
Takács Zoltán  
 
 
Jegyzőkönyvvezető: Vassné Haraszti Zsuzsanna 
 
Dr. Sípos Mihály 
 
Köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a bizottság határozatképes, mivel azon 6 fő 
megjelent. Kéri, szavazzanak a napirendi pontok elfogadásáról. Megállapítja, hogy a bizottság 
6 igen szavazattal egyhangúlag elfogadta a napirendeket. 
 
 
1.) Előterjesztés az Egri TISZK Kht. 2009. üzleti terv első féléves teljesítéséről 
 

Előterjesztő: Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
Meghívott: Takács Zoltán ügyvezető 
 
 

Juhászné dr. Krecz Erzsébet:  
A Költségvetési Bizottság 5 igen szavazattal elfogadta az előterjesztés Közgyűlés elé 
terjesztését. 
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Takács Zoltán: 

 
Fontosnak tartja,ha nagyon szolid mértékben is de pozitívan tudják zárni a félévet. A külső 
bevételek nagyon fontosak a későbbi üzleti terv teljesítése szempontjából, azok több mint 
ötven százaléka teljesült az első félévben. Meg van az esély arra, hogy  az év végi eredmény 
az üzleti terv szerint talán hozható lesz. A Központi Képzési helyszínen elindult a gyakorlati 
képzés, a hálózati együttműködés kialakítása a partneriskolákkal, valamint a felnőttképzési 
tevékenység indítása. A projektek sikeresen zárultak, a lehívásokkal több, mint 99 %-ban 
használta fel a társaság a támogatási szerződésben a fő- és az alprojektre meghatározott, 
összességében 1,1 mrdFt-ot meghaladó támogatási összeget. 
Az elfogadott végleges üzleti tervben szereplő összegek realizálása érdekében a szolgáltatói 
szerződések újraversenyeztetésével költségcsökkentést hajtottak végre. A bevételek, 
megtakarítások és az egyéb szolgáltatásokból befolyó összegek biztosították a TISZK 
gazdálkodásának első féléves egyensúlyát. A létszám felülvizsgálat eredményeként 1 fő 
létszámcsökkentésre került sor. 
 
Csákvári Antal: 
Kérdése, hogy ki dönti el, hogy milyen alapú lesz a hitel, tehát  azt, hogy  forint, euró vagy 
svájci frank alapú hitel lesz-e.  Az anyagból kitűnik, hogy az árfolyam mozgása miatt 
veszteség éri az önkormányzatot és emiatt parkoltatják ezt a közel kétszázmilliós összeget.  
Az igazgató Úr ismételten megemlíti, hogy szükségesnek tart egy olyan beruházást vagy 
fejlesztést, hogy a mostani TISZK-nek a tetőterén (a Kertész utcai részen) -ahogy a lehetősége 
engedik- újabb tantermek kerülnének kialakításra, mert a képzési bevételek nagy részét 
terembérlet címén más intézménynek kell kifizetni, mivel nem rendelkeznek a meglévőn 
kívül más tantermekkel.  
Történt-e valamilyen számlázás a TISZK és az Andrássy Közgazdasági Szakközépiskola 
között?  
A szakképzési hozzájárulással kapcsolatban kérdezi, hogy sikerül-e a TISZK vezetőjének 
elérni azt, hogy az önkormányzati cégek a szakképzési hozzájárulást a TISZK-hez utalják. 
Fontosnak tartja, hogy ezek a pénzek az egri TISZK-hez kerüljenek átutalásra, mert ezekből a 
pénzekből lehet fejleszteni, korszerűsíteni.  
 
Takács Zoltán: 
A kétszázmillió forintos hitellel kapcsolatban elmondja, hogy ennek a felvételére azért volt 
szükség mert a TISZK projekt utófinanszírozás keretében valósult meg. A TISZK-ek a projekt 
lezárása után 6-8 hónap múlva kapják meg, mikor mindent rendben talál az irányító hatóság. 
Arra az időre átmeneti 6-8 hónapra minden TISZK-nek vagy fenntartónak elő kell teremteni, 
ami akkor fizethető vissza, ha az irányító hatóság ezt az összeget átutalja.  
 
 
Csákvári Antal: 
Az anyagból is kitűnik, hogy nem sikerült ebben az évben igazából a felnőttképzési 
tanfolyamoknál az indítás. Ez azért is lehet, mert szeptembertől indulnak a képzések és azok 
is nem gazdasági év, hanem tanév jellegűek. Bár van átfedés, mert van, ami tavasszal, van, 
ami nyáron indulnak és később fejeződnek be. Nincs olyan gond szűk egy év működés után, 
hogy nincs megfelelő szakember a felnőttképzéshez. A felnőttképzés egy nagyon szerteágazó, 
nagyon komplex terület, hogy kellene váltani vagy másban gondolkodni. 
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Takács Zoltán: 

 
Nem ebben látja a problémát. A kollégák viszonylag megfelelő szinten látják el ezeket a 
feladatokat.  A gondot abba látja, hogy a gazdasági élet minden területére kiterjedő mostani 
válság gyakorlatilag vissza fogja a képzést is. Úgy néz ki, hogy a cégek nem mozdulnak, a 
válság hatásai nagyon erősek.  
 
Társy József: 

 
Fontos dolog, hogy a költségvetési támogatást (a számokat látva) nem kell kiegészíteni, ez 
önmagában véve is egy teljesítmény, hiszen az év elején még nem így indultak el. Ami fontos 
, hogy ebben az évben két fő létszám leépítése fog megvalósulni.  Itt talán az „út a munkába” 
program további támogatása a Munkaügyi Központ által való begyűjtése az egy olyan lobbi 
tevékenységet feltételez, amivel a segítséget is felajánlottak illetve meg is teszik.  
A tetőtér beépítést szakmai szempontból nem támogatja, csak abban az esetben, ha pályázati 
lehetőség kínálkozna. Vizsgálják annak a lehetőségét, hogy a TISZK által fizetett bérleti díjak  
hogyan alakulnak. Kétség kívül jogos felvetés az intézményi bevételi kötelezettség kérdése. 
A cég átalakításával megnyílt a lehetőség a szakképzési alap fejlesztési támogatások 
megszerzésére, amellyel összefüggésbe a menedzsment komoly erőfeszítéseket tett.  
 
Dr: Sipos Mihály: 

 
A bizottság nevében kifejezi elismerését a TISZK- stábjának az első félévi munkáját illetően, 
mert nem egyszerű az a munka, amit végeznek. Mindannyian tudják, hogy van egy pályázati 
kötelezettség, amit teljesíteni kell. Ez a pályázati kötelezettség az önkormányzat számára is 
terheket jelent. Ezeket a terheket csak úgy lehet csökkenteni, ha a Szakképzési Koncepcióban 
meghatározott alapelvek és konkrétumok szerint is az intézmények, amelyek a TISZK-be 
tömörültek, sokoldalúan együttműködnek. Ez az együttműködés valójában kizárja, hogy a 
TISZK-en belül számlázások, bérleti díjak forogjanak. Mindenképpen furcsa lenne, hogy 
eddig volt négy szakképzési intézménye a városnak, most meg van öt, amit el kell tartani. 
Probléma a felnőttképzés. Komoly gondot jelent, de az gondolja, hogy az az intézményi 
infrastruktúra, ami rendelkezésre áll, az ilyen fajta fejlesztések nélkül is megadja a lehetőséget 
arra, hogy el lehessen helyezni a felnőttképzési tanfolyamokat. Nyilván a pályázatok 
segíthetnek, de gondoljuk pld. a TISZK pályázatra – ez is több mint milliárdos fejlesztési 
lehetőséget biztosított infrastruktúrában is tartalomban is és most itt vannak, fenn kell tartani. 
A TISZK-nek a valós problémája az egész egri szakképzésnek a valós problémája. Ezért 
szükséges, hogy folyamatában és egészében kell vizsgálni a dolgokat. Folyamatában, amely 
folyamatokat nehéz kiszámítani, mert egyik napról a másik napra sem tudják, hogy mit hoz a 
jövő pld. a szakképzés terén. Komplex módon nyilvánvaló, hogy az önkormányzati és anem 
önkormányzati intézményt is be kell vonni ebbe a gondolkodásba. A felnőttképzés 
tekintetében a képzések eléggé visszafogottak a cégek részéről is és a pedagógusok részéről 
is. Hallhatták, hogy a továbbképzési normatívákat is minimalizálják, ha egyáltalán marad 
még. Nyilván a pályázati lehetőségeket figyelni kell, a pályázatokat ki kell használni. Az igazi 
fejlesztési pénzek nem az önkormányzati cégekben vannak.  
 
 
 
 



 4 

Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 5 igen, 1 
tartózkodással az alábbi döntést hozta meg: 
 

49/2009. (IX.18.) számú OB. döntés 
 
A bizottság támogatja az Egri TISZK Kft. 2009. évi I, félévi beszámolóját éves üzleti 
tervének teljesítéséről 850962 eFt mérlegfüggő összeggel és 3 570 eFt eredménnyel. 
 
 
 
2./ Előterjesztés a 2009. évi intézményi átszervezéssel összefüggő előirányzatok rendezéséről 

 

 Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
 
Az anyag négy óvoda tagóvodává válásával és a Móra Ferenc Általános Iskola és Előkészítő 
Szakiskola tagiskolává válásának költségvetési kihatásaival foglalkozik.  
A Költségvetési és a Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztést.  
 
 
Dr. Sipos Mihály: 

 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 6 igen 
egyhangúlag támogatja és az alábbi döntést hozta meg: 
 
 

50/2009. (IX.18.) számú OB. döntés 
 
 
A bizottság megtárgyalta a 2009. évi intézményi átszervezésekkel összefüggő előirányzatok 
rendezésére készült előterjesztést és javasolja azt a Közgyűlésnek elfogadásra.  
 
 
3./ Előterjesztés a 2009/2010. tanévi közoktatási mutatószámok további változásairól, 

valamint a kapcsolódó előirányzat módosításokról 
 
Előadó: Csontosné Kovács Mária 
 
Csontosné Kovács Mária: 
A júniusi mutatószámos anyagban is történt már utalás arra, hogy szakképző intézmények 
vonatkozásában a szakközépiskolai, valamint a szakképzési feladatmutatók alakulását a 
döntést követően még módosíthatják az érettségire épülő szakképzésre történő jelentkezések, 
a felsőoktatási felvételi eredmények. További változást okozhat még a tanulólétszámok 
tekintetében az augusztusban lezajlott pótvizsgák, valamint a tanulói lemorzsolódás alakulása. 
Az önkormányzat által fenntartott 4 szakképző iskola közül az Andrássy György 
Közgazdasági Szakközépiskola, valamint a Kossuth Zsuzsa Gimnázium, Szakképző Iskola és 
Kollégium esetében a fenti tényezők nem okoztak változást sem a tanulólétszámok, sem pedig 
a feladatmutatók vonatkozásában. 
Változások következtek be az Egri Kereskedelmi, Mg. Vendéglátóipari, Szakközép-, 
Szakiskola és Kollégium valamint a Bornemissza Gergely Szakközép-, Szakiskola és 
Kollégium vonatkozásában.   
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Dr. Sipos Mihály: 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 6 igen 
egyhangúlag támogatja és az alábbi döntést hozta meg: 
 
 

51/2009. (IX.18.) számú OB. döntés 
 
 
A bizottság megtárgyalta a 2009/2010. tanévi közoktatási mutatószámok további 
változásairól, valamint a kapcsolódó előirányzat módosításokról szóló előterjesztést és az 
alábbiak szerint támogatja az abban foglaltakat, valamint a Közgyűlés elé terjesztést: 
 
 
 
4./ Javaslat a középfokú nevelési- oktatási intézmények 2010/2011. tanévben indítható 

tanulócsoportok száma 
 
 Ballagó Zoltán 
 
Jogszabályi kötelezettsége a fenntartónak, hogy az új tanév indítását megelőzően döntéseket 
hozzon az indítható tanulócsoportok számára vonatkozóan. Ebben az anyagban a korábbi 
Közgyűlési döntéseket figyelembe véve igyekeztünk megfogalmazni a javaslatot, illetve 
beletettünk olyan lehetőségek is, voltak a jogszabály lehetővé tesz. Ez a Bornemisszánál 
jelentett az alternatív szakiskolai képzésre vonatkozóan. Igaz, hogy ennek a jogszabályi 
háttere még abszolút kimunkálatlan, viszont a beiskolázási tájékoztatónak október 31-ig meg 
kell jelenni valamint kötelező a felvételire kijelölt iskolába kötelező bevezetni. Majd a 
megjelenő jogszabályoknál lesznek olyan szakmák, ezért itt egy osztály indítására tesznek 
javaslatot. Az anyag készítése kapcsán egyeztetés történt az intézményekkel. Az előterjesztést 
két bizottság tárgyalta és egyhangúlag támogatta Közgyűlés elé terjesztését. 
 
Dr. Sipos Mihály: 
Nagy gond, hogy a következő évben hogyan sikerül a beiskolázás a szakképzésben.  Egyfajta 
lépéselőny mutatkozik (amire büszkék lehetünk) a gimnáziumok, szakközépiskolák sokkal  
jobban  állnak, mint bármelyik város hasonló intézményei a környezetükben. Az egri 
iskoláknak a vonzó ereje, a mögöttük lévő munka mindenképpen dicséretes.  
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 6 igen 
egyhangúlag támogatja és az alábbi döntést hozta meg: 
 
 

52/2009. (IX.18.) számú OB. döntés 
 
A bizottsága megtárgyalta a középiskolák 2010/2011. tanévben indítható tanulócsoportok 
számára vonatkozó javaslatot és támogatja az előterjesztés közgyűlési tárgyalását, valamint az 
alábbi döntési javaslatokat: 
 
 
5./ Tájékoztató az alap és középfokú nevelési- oktatási intézmények 208/2009. tanévben 

elért eredményeiről  
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Előadó: Ballagó Zoltán 
 
Kérdés hozzászólás nem lévén a bizottság 6 igen egyhangúlag tudomásul vette a tájékoztatót. 
 
6./ Tájékoztató a maximális csoport- osztálylétszámtól való eltérés fenntartói 

engedélyezéséről a 2009/2010. nevelési, tanítási évben 
 
Előadó: Ballagó Zoltán 
 
Kérdés hozzászólás nem lévén a bizottság 6 igen egyhangúlag tudomásul vette a tájékoztatót. 
 
 

 
 
 

Kmf. 
 
 
 

Dr. Sipos Mihály      Vassné  Haraszti Zsuzsa 
      OB. elnök          jegyzőkönyvvezető 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 


